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§ 193 Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - Cirkulär 

hantering av textil och textilavfall 

STK-2023-745 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har av Klimat- och näringslivsdepartementet inbjudits att lämna synpunkter på 
promemorian Cirkulär hantering av textil och textilavfall. I promemorian lämnas förslag 
som syftar till att genomföra kravet i Europaparlamentets och rådets direktiv 2008/98/EG 
av den 19 november 2008. Direktivet handlar om avfall och om upphävande av vissa 
direktiv (avfallsdirektivet) som innebär att separat insamling ska införas för textilier. 
Promemorian innehåller också förslag om att vidta åtgärder för att förebygga 
avfallsgenerering för textilier. Författningsändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 
2025.  
 
I ärendets beredning har yttrande inhämtats från miljönämnden och tekniska nämnden, 
nämndernas synpunkter ligger till grund för förslag till yttrande. Sammanfattningsvis är 
bedömningen att det är positivt med ett införande av separat insamling av textilier, att 
återvinna textilier är bra för både klimat och miljö. Förslagen i promemorian bedöms bidra 
till att öka andelen avfall som hanteras cirkulärt.  
 
Förslaget är att godkänna förslag till yttrande och skicka yttrandet till Klimat- och 
näringslivsdepartementet. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till yttrande 
och skickar yttrandet till Klimat- och näringslivsdepartementet. 

   

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar att stycket som behandlar punkterna 6.3 och 6.4 på sidan 2 i 
arbetsutskottets förslag till yttrande stryks ur yttrandet. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 3. 
 
Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) avser lämna in särskilt yttrande, bilaga 4. 

Beslutet skickas till  
Klimat- och näringslivsdepartementet 
Miljönämnden 
Tekniska nämnden 
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VA SYD 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230807 §353 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230807 Remiss från Klimat- och 

näringslivsdepartementet - Cirkulär hantering av textil och textilavfall 
• Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till yttrande 230807 gällande remiss från 

Klimat- och näringslivsdepartementet - Cirkulär hantering av textil och textilavfall 
• Miljönämnden beslut 230620 § med Särskilt yttrande (V) 
• Remissvar från miljönämnden gällande remiss från Klimat- och 

näringslivsdepartementet - Cirkulär hantering av textil och textilavfall 
• Tekniska nämnden beslut 230614 § 133 
• Remissvar från tekniska nämnden gällande remiss från Klimat- och 

näringslivsdepartementet - Cirkulär hantering av textil och textilavfall 
• Yttrande från VA SYD gällande remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - 

Cirkulär hantering av textil och textilavfall 
• Cirkulär hantering av textil och textilavfall 
• Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - Cirkulär hantering av textil och 

textilavfall 
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu 

Bilaga 3

Reservation 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-745 
 
Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - Cirkulärhantering av 
textil och textilavfall 

 
Malmö stad har av Klimat- och näringslivsdepartementet inbjudits att lämna synpunkter på 
promemorian Cirkulär hantering av textil och textilavfall. I promemorian lämnas förslag som 
syftar till att genomföra kravet i Europaparlamentets och rådets direktiv. Direktivet handlar 
om avfall och om upphävande av vissa direktiv (avfallsdirektivet) som innebär att separat 
insamling ska införas för textilier. Promemorian innehåller också förslag om att vidta 
åtgärder för att förebygga avfallsgenerering för textilier. 
 
I förslaget till yttrande står det även att man i lagtext bör införa skrivelser för att minska 
transportens klimatpåverkan. Som exempel anges att man bör ställa krav på fordonet och 
eventuellt fordonsbränslet och att aktören ska skicka de insamlade textilierna till närmsta 
anläggning. Vi Sverigedemokrater ser denna skrivelse som ett försök till detaljstyrning. Om 
fordonet inte uppfyller rekvisiten – vad händer med textilavfallet då? Att inte möjliggöra 
cirkulärhantering av textilierna på grund av fordonets typ eller bränslet är inte rätt väg att 
gå.  
 
Med anledning av ovanstående yrkade vi under mötet att stryka stycket gällande 6.3 och 
6.4 Krav på utsortering av textilavfall och krav på separat insamling av textilavfall. 

 
Då vårt yrkande inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 
 
För Sverigedemokraterna Malmö 
 
 

  
Med instämmande av  

Rickard Åhman Persson 
Rickard Åhman Persson (SD) 
  
2023-08-16  

 

Magnus Olsson 
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin 
Anders Olin (SD) 
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   Vänsterpartiet                        Bilaga 4

Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen 2023-08-16: Ärende 5. Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - Cirkulär hantering 
av textil och textilavfall 
 
Vi instämmer i yttrandet då många viktiga synpunkter lyfts, särskilt den tydliga miljönytta 
som kan uppnås genom återvinning/återanvändning, att nya arbetstillfällen skapas, att 
många motiveras av återbruk/återvinning motiverar men det kräver närliggande 
insamlingspunkter och transportpåverkan måste till/från sorteringsanläggningarna måste 
minimeras, dvs det måste var lätt att göra rätt. 
 
Vi vill med detta särskilda yttrande understryka vikten av ett mer omfattande 
producentansvar, då omkring hälften av de plagg i världen, runt 100 miljarder, som 
produceras under ett år kastas. Vi måste stoppa den avfallskolonialism som de största 
modekedjorna i landet står för och den green washing som lurar kunderna att tror att de 
bidrar till något positivt när de lämnar in kläder till återvinning/återbruk. Vi ser det som ett 
stort framsteg att media börjat lyfta denna problematik. H&M samlade t.ex. under 2020 in 
motsvarande 94 miljoner t-tröjor, som framöver ska växa ytterligare och skickas till fattiga 
länder. Men ofta helt oanvändbara så som vinterjackor i ett tropiskt klimat. Eller som är 
trasigt eller fläckigt, i för stora storlekar eller av för dålig kvalitet. Pengar har flödat ut som 
följd, textilindustrin i dessa länder har slagits ut och tiotusentals jobb gått förlorade. Detta 
avfall hamnar ofta i havet och de först drabbade är havssköldpaddorna, som sedan urminnes 
tider har de tumlat ur vågorna och upp i sanden för att gräva ner sina ägg på stränderna där 
de en gång själva fötts. Men nu går det inte ens att gräva i sanden, då havsbotten är täckt av 
sjunkna plagg. Ett land som Nigeria har förbjudit import av second hand-kläder men det har 
bara lett till ökad smuggling från grannländerna. Detta måste stoppas! 
 
Malmö 2023-08-16 
Emma-Lina Johansson (V) Anders Skans (V)  
 

Med instämmande av 
Sadiye Altundal (V) 
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Datum   Tjänsteskrivelse 
2023-07-27 
Vår referens 
Bertil Siöström 
Planeringssekreterare 
bertil.siostrom@malmo.se 
 
 

Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - Cirkulär hantering av tex-
til och textilavfall 
STK-2023-745 

Sammanfattning 
Malmö stad har av Klimat- och näringslivsdepartementet inbjudits att lämna synpunkter på 
promemorian Cirkulär hantering av textil och textilavfall. I promemorian lämnas förslag som 
syftar till att genomföra kravet i Europaparlamentets och rådets direktiv 2008/98/EG av den 19 
november 2008. Direktivet handlar om avfall och om upphävande av vissa direktiv (avfallsdirek-
tivet) som innebär att separat insamling ska införas för textilier. Promemorian innehåller också 
förslag om att vidta åtgärder för att förebygga avfallsgenerering för textilier. Författningsänd-
ringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2025. 
 
I ärendets beredning har yttrande inhämtats från miljönämnden och tekniska nämnden, nämn-
dernas synpunkter ligger till grund för förslag till yttrande. Sammanfattningsvis är bedömningen 
att det är positivt med ett införande av separat insamling av textilier, att återvinna textilier är bra 
för både klimat och miljö. Förslagen i promemorian bedöms bidra till att öka andelen avfall som 
hanteras cirkulärt. 
 
Förslaget är att godkänna förslag till yttrande och skicka yttrandet till Klimat- och näringslivsde-
partementet. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta  

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till Klimat- och 
näringslivsdepartementet. 
 

Beslutsunderlag 
• Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - Cirkulär hantering av textil och textilav-

fall 
• Cirkulär hantering av textil och textilavfall 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230807 Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - Cir-

kulär hantering av textil och textilavfall 
• Yttrande från VA SYD gällande remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - Cirkulär 

hantering av textil och textilavfall 
• Remissvar från tekniska nämnden gällande remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet 
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- Cirkulär hantering av textil och textilavfall 
• Tekniska nämnden beslut 230614 § 133 
• Remissvar från miljönämnden gällande remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - 

Cirkulär hantering av textil och textilavfall 
• Miljönämnden beslut 230620 § med Särskilt yttrande (V) 
 
Beslutsplanering 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-08-07 
Kommunstyrelsen 2023-08-16 
 
Beslutet skickas till 
Klimat- och näringslivsdepartementet 
Miljönämnden 
Tekniska nämnden 
VA SYD 
Stadskontorets handläggare 
 
Ärendet 
Malmö stad har av Klimat- och näringslivsdepartementet inbjudits att lämna synpunkter på 
promemorian Cirkulär hantering av textil och textilavfall. I promemorian lämnas förslag som 
syftar till att genomföra kravet i Europaparlamentets och rådets direktiv 2008/98/EG av den 19 
november 2008. Direktivet handlar om avfall och om upphävande av vissa direktiv (avfallsdirek-
tivet1) som innebär att separat insamling ska införas för textilier. Promemorian innehåller också 
förslag om att genomföra kravet på medlemsstaterna att vidta åtgärder för att förebygga avfalls-
generering för textilier. 
 
I ärendets beredning har yttrande inhämtats från miljönämnden och tekniska nämnden. 
 
Bakgrund 
1 juli trädde Europaparlamentets och rådets direktiv (EU) 2018/851 av den 30 maj 2018 om 
ändring av direktiv 2008/98/EG om avfall i kraft. Genom detta ändringsdirektiv infördes bland 
annat krav att införa separat insamling av textilier senast den 1 januari 2025. Vidare ställdes det 
krav på att åtgärder ska vidtas för att uppmuntra återanvändning och inrättande av system som 
främjar reparation för bland annat textilier. Malmö stad har tidigare lämnat yttrande över betän-
kande Producentansvar för textil – en del av den cirkulära ekonomin (SOU 2020:72, STK-2020-
1664).  
 
Promemorian i korthet 
Förslagen i promemorian syftar sammantaget till att främja en mer cirkulär hantering av textilav-
fall genom förberedelse för återanvändning eller materialåtervinning. Syftet med förslagen är 
även att bidra till att uppnå målen i avfallsdirektivet om förberedelse för återanvändning och 
materialåtervinning av kommunalt avfall.  
 
I promemorian lämnas förslag på ändringar i avfallsförordningen som innebär att hushåll och 

 
1 Avfallsdirektivet beslutades inom EU 2008 och ersatt tre gamla direktiv: ramdirektivet (2006/12/EG) om avfall, 
direktiv (91/689/EEG) om farligt avfall och direktiv (75/439) om spillolja. 
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verksamheter ska sortera ut sitt textilavfall. En förklaring om vad som avses som textilavfall fö-
reslås införas i avfallsförordningen. Textilavfall avser kläder av textil, hemtextil, inredningstextil, 
väskor av textil och accessoarer av textil. I utredningen om producentansvar för textil (SOU 
2020:72) föreslogs denna avgränsning och den bedöms gälla för förslagen i denna promemoria.  
  
I promemorian föreslås det att den som har textilavfall ska sortera ut det från annat avfall och 
förvara det skilt från annat avfall samt att den som samlar in textilavfall ska samla in det separat. 
Kommunerna föreslås även i fortsättningen ha ansvar för insamling av textilavfall som är kom-
munalt avfall.  
 
Kommunen ska enligt förslag lämna information till hushåll och verksamhetsutövare om vikten 
av att hushålla med råvaror och energi genom att se till att textil återanvänds när det är möjligt. 
Kommunerna bör ges möjlighet att avgöra hur denna information ska lämnas. 
 
Regeringen föreslås invänta eventuella nya EU-krav om hur textilavfall ska behandlas innan för-
ändringar görs i den nationella lagstiftningen. Författningsändringarna föreslås träda i kraft den 1 
januari 2025. 
 
Remissinstansernas yttrande 
Miljönämnden 
Miljönämnden anser att förslagen i promemorian är positiva och nödvändiga för att kunna följa 
avfallsdirektivets bestämmelser om separat insamling av textilavfall, minimering av textilavfall 
samt för det proaktiva arbetet med återanvändning av textil. Nämnden ser positivt på införandet 
av separat insamling av textilier, att återvinna textilier är positivt för klimat och miljö.  
 
Eftersom återvinningscentralerna ligger långt ifrån hushåll krävs det i många fall bil för att sig 
dit, nämnden understryker vikten av att insamlingen ska vara fysiskt tillgänglig för hushållen. Om 
hushållen kör bil med fossilt bränsle för att lämna utsorterade textilier anser nämnden att kli-
matnyttan av återvinningen riskerar att gå till spillo. Nämnden framför vikten av att det ska vara 
lätt att lämna plagg för återanvändning samt att reparationer av textilier blir standard i stället för 
att köpa nytt.  
 
Miljönämnden anser att när insamling av textilier görs bör det även finnas möjlighet att lämna 
textilier till återbruk och återvinning på samma plats. I samband med insamlingen och hantering-
en av textilier kommer det att förekomma transport av textilavfallet. Nämnden anser att det bör 
stå i lagtexten att kommuner ska vidta åtgärder för att minska transporternas klimatpåverkan när 
de ordnar transport av textilierna till textilsorteringsanläggningarna. Till exempel bör 
kommunerna eller annan ansvarig aktör uppmanas att skicka det insamlade materialet till 
närmsta anläggning (annars riskeras att textilavfallet blir en handelsvara och skickas långt) och 
det bör även ställas krav på att fordonet och eventuellt fordonsbränsle. Det är grundläggande att 
det är rena avfallsfraktioner 2som kommer till textilåtervinningsstationerna. För att uppnå detta 
kommer det att, som promemorian föreslår, krävas kommunikation från kommunerna till hus-
håll och verksamheter.  
 
Nämnden framhåller att det i EU-direktivet som promemorian handlar om nämns att 

 
2 Avfallsfraktion är benämning på uppdelning av avfall beroende på vilket material det är. 
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återanvändning samt reparationer ska förespråkas, men i promemorian nämns inte att 
kommunernas kommunikation ska omfatta reparationer, bara återanvändning. Nämnden under-
stryker att reparation och återbruk av textilier ska vara tillgängligt som alternativ och menar att 
det vore önskvärt med ett resonemang om incitament som kan få fler att välja att reparera.  
 
Särskilt yttrande (V) 
 
Tekniska nämnden 
Tekniska nämnden ställer sig positiv till promemorians förslag. Nämnden framhåller att Natur-
vårdsverket bör lämna vägledning till kommunerna rörande hur textilavfallet ska behandlas i 
väntan på nya EU-krav och utredning på nationell nivå om hur dessa ska implementeras.  
 
Utgångspunkten utifrån miljöbalken är att avfall som samlas in separat inte får förbrännas. 
Nämnden menar att detta kan innebära svårigheter för kommunerna om antalet textilsorterings-
anläggningar inte förmår ta emot avfall från alla kommuner. Det är också av vikt enligt nämnden 
att i vägledningen till kommunerna beakta de ökade transporternas miljöpåverkan i förhållande 
till de miljövinster som återvinningen ska ge. 
 
Tekniska nämnden har genom fastighets- och gatukontoret inhämtat synpunkter från Malmö 
stads avfallsbolag VA SYD. VA SYD har bland annat framfört att vikten av att textilåtervin-
ningsanläggningarna får rena avfallsfraktioner vilket ställer krav på kommunikation från kom-
munerna till hushåll och verksamheter.  
 
Stadskontorets bedömning och förslag 
Med beaktande av inkomna yttranden gör stadskontorets följande bedömning. Det är positivt 
med ett införande av separat insamling av textilier, att återvinna textilier är bra för både klimat 
och miljö.  
 
Förslagen i promemorian bedöms bidra till att öka andelen avfall som hanteras cirkulärt och 
genom det främja cirkulära affärsmodeller. Att på olika sätt arbeta för återanvändning och 
materialåtervinning av textilier är betydelsefullt. Naturvårdsverket bör få ett informationsansvar 
då de har möjlighet att nå ut på nationell nivå. 
 
Promemorian anger att nya EU-regler framöver kommer ge behov av att se över hanteringen av 
textilavfall, i nuläget föreslår promemorian därav en flexibilitet avseende servicenivån. Det bör 
dock framöver tas i beaktning att en avsaknad av servicekrav medför en risk att textilavfall ham-
nar i restavfallet och genom det belastar kommunens avfallshantering. 
 
EU-kommissionen gav den 5 juli 2023 ut ett förslag till reviderat avfallsdirektiv3 där det bland 
annat föreslås ett utökat producentansvar för textilier. Om regeringen går vidare med kommu-
nalt insamlings- och behandlingsansvar enligt förslagen i nu aktuell promemoria kan det finnas 
behov för att kommunerna kompenseras ekonomiskt, även retroaktivt, om det inte finns ett 
producentansvar på plats 2025. 
 
Miljönämnden och tekniska nämndens synpunkter utgör grunden till förslag till yttrande. 

 
3 Cirkulär ekonomi för textilier (europa.eu) 

https://ec.europa.eu/commission/presscorner/detail/sv/IP_23_3635
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Förslaget är att godkänna förslag till yttrande och skicka det till Klimat- och näringslivsdeparte-
mentet. 
 
 
Ansvariga  
Anna Westerling  Ekonomidirektör 
Magdalena Bondeson  Sektionschef 
Andreas Norbrant  Stadsdirektör 
 



 
Malmö stad 
Kommunstyrelsen 1 (3) 

  

       

Datum   Yttrande 
2023-08-16 
Adress 
August Palms Plats 1 
Diarienummer Till 
STK-2023-745 Klimat- och näringslivsde-

partementet 
  
 
Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - Cirkulär hantering av 
textil och textilavfall 
KN2023/03051 
 
 
 
Sammanfattning 
Malmö stad ser positivt på införandet av separat insamling av textilier, att återvinna textilier 
är positivt för både klimat och miljö. Förslagen i promemorian bedöms bidra till att öka an-
delen avfall som hanteras cirkulärt och främja cirkulära affärsmodeller. Att på olika sätt ar-
beta för återanvändning och materialåtervinning av textilier är betydelsefullt.  
 
EU-kommissionen gav den 5 juli 2023 ut ett förslag till reviderat avfallsdirektiv1 där det 
bland annat föreslås ett utökat producentansvar för textilier. Om regeringen går vidare med 
kommunalt insamlings- och behandlingsansvar enligt förslagen i denna promemoria kan det 
finnas behov för att kommunerna kompenseras ekonomiskt, även retroaktivt om det inte 
finns ett producentansvar på plats 2025. 
 

Yttrande 
6.1 Ansvar för textilavfall som är kommunalt avfall 
Förslag att kommunerna bör ha ansvar för insamlingen av textilavfall som ingår i det som 
räknas som kommunalt avfall är bra. Kommunerna är de som möter medborgarna och har 
bäst förutsättningar att samordna insamlingen med annat avfall. Det är av vikt så som försla-
get är att kommunerna bestämmer hur insamlingssystemet ska utformas, det ska vara lätt att 
göra rätt.  
 
Malmö stad anser att när insamling av textilier görs bör det även finnas möjlighet att lämna 
textilier till återbruk och återvinning på samma plats. 
 
Promemorian anger att nya EU-regler framöver kommer att ge behov av att se över hante-
ringen av textilavfall, därav så bör det i nuläget ges möjlighet till flexibilitet avseende 

 
1 Cirkulär ekonomi för textilier (europa.eu) 

https://ec.europa.eu/commission/presscorner/detail/sv/IP_23_3635
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servicenivån. Det bör dock framöver tas i beaktning att en avsaknad av servicekrav medför 
en risk att textilavfall hamnar i restavfallet och genom det belastar kommunens avfallshante-
ring.  

 
6.3 och 6.4 Krav på utsortering av textilavfall och krav på separat insamling av textil-
avfall  
Det föreslås att den som har textilavfall ska sortera ut det från annat avfall och förvara det 
skilt från annat avfall samt att den som samlar in textilavfall ska samla in det separat. Malmö 
stad vill framföra att det kan vara av värde att det i lagtexten framgår att kommuner ska vidta 
åtgärder för att minska transporternas klimatpåverkan när de insamlade textilierna ska trans-
porteras till textilsorteringsanläggningarna. Till exempel bör kommunerna eller annan 
ansvarig aktör uppmanas att skicka det insamlade materialet till närmsta anläggning (annars 
riskeras att textilavfallet blir en handelsvara och skickas långt) och det bör även ställas krav 
på att fordonet och eventuellt fordonsbränsle.  

 
6.5 Krav på att främja återanvändning  
Kommunen ska enligt förslag lämna information till hushåll och verksamhetsutövare om 
vikten av att hushålla med råvaror och energi genom att se till att textil återanvänds när det 
är möjligt. Kommunerna bör enligt förslaget själv ges möjlighet att avgöra hur denna inform-
ation ska lämnas. I den information som kommuniceras bör det dock tydliggöras vikten av 
att textilåtervinningsanläggningarna får rena fraktioner och i just detta avseende kan det med 
fördel finnas ett tydligt krav på kommunikation från kommunerna till hushåll och verksam-
heter.  
 
Malmö stad framhåller att det i promemorian inte nämns att kommunernas kommunikation 
ska omfatta information om att reparationer är att föredra, trots att det i EU direktivet 
nämns att återanvändning samt reparationer ska förespråkas. Malmö stad vill understryka att 
reparation och återbruk av textilier ska vara tillgängligt som alternativ. Det vore önskvärt 
med ett resonemang om incitament som kan få fler att välja att reparera och återanvända tex-
til på bästa sätt. Textiliers miljöpåverkan sker trots allt huvudsakligen vid nyproduktion. 
 
6.6 Behandlingen av textilavfallet 
I promemorian föreslås regeringen att invänta eventuella nya EU-krav om hur textilavfall ska 
behandlas innan förändringar görs i den nationella lagstiftningen. Malmö stad framhåller att 
Naturvårdsverket bör lämna vägledning till kommunerna rörande hur textilavfallet ska be-
handlas i väntan på nya EU-krav och utredning på nationell nivå om hur dessa ska imple-
menteras. Det är också av vikt att det i en sådan vägledning till kommunerna beakta de 
ökade transporternas miljöpåverkan i förhållande till de miljövinster som återvinningen ska 
ge.  
 
 
 
 



 
  3 (3) 

   

Ordförande 

 

 Katrin Stjernfeldt Jammeh 

Sekreterare 

 

 Pamela Lindqvist 
 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation. 
 
Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) avser lämna in särskilt yttrande. 
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